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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(O 09:03 h) 

Zaujmite svoje miesta, o malú chvíľku začneme. 

Vážené kolegyne poslankyne, vážení kolegovia poslanci, 

poprosím vás, tak ako vždy, začneme štátnou hymnou. Poprosím vás, aby ste vstali. 

(Zaznela štátna hymna Slovenskej republiky, počas ktorej prítomní v sále stáli.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vážené dámy a páni, 

otváram X. zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja.  

Z dnešného zasadnutia sa ospravedlnili: pán poslanec Balla, pán poslanec Bílik, pán 

poslanec Borguľa, pán poslanec Poór a pán poslanec Snopko.  

Podľa údajov z prezenčnej listiny nás je prítomných dvadsaťdeväť, takže konštatujem, 

že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych 

krajoch.  

Poprosím vás, ako prvé prikročíme k voľbe overovateľov zápisnice. Z poslaneckých 

klubov som dostal nasledovné návrhy: pani poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa 

Apalovičová a pán poslanec Zaťovič.  

Má niekto iný návrh? Pokiaľ to tak nie je, poprosím vás, prikročíme k hlasovaniu.  

Pani poslankyne, páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 1.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Je tu niekto, kto nebol zapísaný? Dvadsaťdeväť nás bolo vo chvíli, keď som hovoril 

o zapísaných. Takže prečítam výsledky hlasovania: za bolo tridsaťdva poslancov, proti bol 

jeden, nik sa nezdržal a nebol taký, ktorý by nehlasoval. Čiže prítomných bolo tridsaťtri 

poslancov.  

Konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení: pani 

poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa Apalovičová a pán poslanec Zaťovič. 

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia za skrutátorov 

v zmysle rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem dnešných overovateľov 

zápisnice. 

Prikročíme k voľbe návrhovej komisie. Predkladám návrhy na nasledovných 

poslancov do návrhovej komisie: pani poslankyňa Kimerlingová, pani poslankyňa Plšeková 

a pán poslanec Mach.  



K bodu – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
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Poprosím, sú nejaké iné návrhy? Pokiaľ nie sú, poprosím prítomných, aby sa 

prezentovali a hlasovali. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 2.)  

Za bolo tridsaťštyri poslancov z prítomných tridsaťštyri poslancov. Takže 

konštatujem, že návrh na návrhovú komisiu v zložení pani poslankyňa Kimerlingová, pani 

poslankyňa Plšeková a pán poslanec Mach bol schválený. 

Poprosím návrhovú komisiu, aby zaujala svoje miesto za pracovným stolom. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

v súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslancom zaslaný návrh programu 

rokovania. Veľmi by som chcel oceniť, že sme sa mohli takto zísť v takejto zostave. Poprosil 

som, aj som viacerým predsedom klubov, prakticky všetkých strán vysvetlil, o čo nám ide. Je 

to mimoriadna záležitosť, hlavne nám ide o bod číslo 1, to znamená o samotnú zmluvu medzi 

nami a Dolným Rakúskom a ostatnými účastníkmi.  

K tomuto programu chcem poprosiť, či má niekto ešte nejaký pozmeňovací alebo 

doplňujúci návrh. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia, 

dobré ráno! 

Ja si dovoľujem navrhnúť ešte jeden bod programu, ktorý je vlastne totožný s bodom 

číslo 1. Týka sa spolupráce Slovensko – Dolné Rakúsko – vytvorenie siete destinačného 

manažmentu, tiež dohody na realizáciu už schváleného projektu. Keďže sa o tom už dnes 

rozprávame, tak si dovoľujem využiť túto príležitosť... 

(V reakcii na hlasy z pléna upozorňujúce na slabú počuteľnosť:)  

Dobré ráno! Kolegyne a kolegovia, ja si dovoľujem navrhnúť ešte jeden bod 

programu, keďže už sa rozprávame o jednej medzinárodnej dohode s Dolným Rakúskom. Ide 

o druhú dohodu s Dolným Rakúskom, súvisiacu s už schváleným projektom. Je to dohoda 

o vytvorení siete destinačného manažmentu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 



K bodu     – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
K bodu 1 – Partnerská dohoda s preambulou medzi Bratislavským samosprávnym krajom, hlavným mestom 
SR Bratislava, mestskou časťou Bratislava - Devínska Nová Ves a Spolkovou krajinou Dolné Rakúsko o 
výstavbe lávky pre peších a cyklistov nad riekou Morava na spoločnej štátnej hranici oboch štátov medzi 
mestskou časťou Bratislava-Devínska Nová Ves a obcou Engelharstetten (1) 
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My sme sa o tom dohodovali na stretnutí všetkých predsedov komisií, dohodovali sme 

sa na tom aj na stretnutí predsedov poslaneckých klubov. Ja si osvojujem tento návrh 

a navrhujem, aby sme program rozšírili o bod 3, to znamená návrh dohody medzi vedúcim 

partnerom a partnerom v rámci programu cezhraničnej spolupráce slovensko-rakúskeho 

projektu Cezhraničná spolupráca v turistickom destinačnom manažmente Dolné Rakúsko – 

Kraj Bratislava.  

Máme ešte nejaké iné návrhy alebo doplnenia k programu samotnému? Pokiaľ nie, tak 

poprosím, aby sme takto zmenený návrh odhlasovali. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 3.)  

Ďakujem veľmi pekne. Za bolo tridsaťsedem poslancov z prítomných tridsiatich 

siedmich poslancov.  

Takže návrh programu bol schválený. 

 

Prechádzame k 1. bodu – Partnerská dohoda s preambulou medzi Bratislavským 

samosprávnym krajom, hlavným mestom SR Bratislava, mestskou časťou Bratislava -

Devínska Nová Ves a Spolkovou krajinou Dolné Rakúsko o výstavbe lávky pre peších a 

cyklistov nad riekou Morava na spoločnej štátnej hranici oboch štátov medzi mestskou 

časťou Bratislava-Devínska Nová Ves a obcou Engelharstetten.  

Poprosím vás veľmi pekne, máte pred sebou predmetný materiál. Situácia je taká, že 

my sme schválili tieto projekty, aj cyklomost I aj cyklomost II a skutočne teraz ide o jednu 

realizačnú dohodu, ktorá ale má charakter, že je to medzi dvoma regiónmi v susedných 

krajinách. Chceme si byť úplne istí, to znamená, keďže to náš zákon vyžaduje – dopredu(?) 

súhlas s takýmto typom dohôd, chceme si byť úplne istí, preto som poprosil, aby sme sa mohli 

stretnúť a naozaj tento akt vykonať dnes. Takže máte pred sebou návrh tejto dohody, je 

zrejmé, že to už mesto aj Devínska Nová Ves aj Dolné Rakúsko podpísali, lebo oni nemajú 

takéto obmedzenie.  

Takže poprosím k tomuto bodu rozpravu. 

Pokiaľ nikto nie je prihlásený do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu, aby nám 

prečítala návrh uznesenia. 

 



K bodu 1 – Partnerská dohoda s preambulou medzi Bratislavským samosprávnym krajom, hlavným mestom 
SR Bratislava, mestskou časťou Bratislava - Devínska Nová Ves a Spolkovou krajinou Dolné Rakúsko o 
výstavbe lávky pre peších a cyklistov nad riekou Morava na spoločnej štátnej hranici oboch štátov medzi 
mestskou časťou Bratislava-Devínska Nová Ves a obcou Engelharstetten (1) 
K bodu 2 – Prehľad možností získania externých zdrojov financií pre priority Bratislavského samosprávneho 
kraja na roky 2011 a 2012 (2)  
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Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia navrhuje, aby sa hlasovalo o uznesení, ktoré ste písomne dostali 

s materiálom:  

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu schvaľuje partnerskú dohodu... (atď.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali o návrhu, tak ako ho predniesla návrhová 

komisia. Prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 4.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťosem poslancov z tridsiatich ôsmich poslancov.  

Čiže tento návrh bol schválený. 

Veľmi pekne chcem ešte raz poďakovať za ústretovosť a pochopenie. Robíme to pre 

ľudí v celej Bratislavskej župe, tak, aby tento projekt, to znamená cyklomost medzi 

Devínskou Novou Vsou a Dolným Rakúskom mohol stáť. 

Ešte raz ďakujem pekne. 

 

Prechádzame k bodu číslo 2 – Prehľad možností získania externých zdrojov 

financií pre priority Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2011 a 2012.  

Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, predmetný materiál. Myslím si, že 

máme pripravenú celkom slušnú prezentáciu. Poprosím Barboru Lukáčovú, aby nám ju 

uviedla. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie a riadenia projektov, Úrad BSK: 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, za slovo.  

Vážené pani poslankyne, páni poslanci,  

mojou úlohou je prezentovať vám materiál, ktorý hovorí o prehľade možností získania 

externých zdrojov financií pre Bratislavský samosprávny kraj, pre jeho priority na rok 2011 

a 2012.  



K bodu 2 – Prehľad možností získania externých zdrojov financií pre priority Bratislavského samosprávneho 
kraja na roky 2011 a 2012 (2)  
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(Poznámka zapisovateľky: Pani Mgr. Lukáčová pri svojom vystúpení používala 

elektronickú prezentáciu zhodnú s materiálom písomne predloženým na rokovanie 

zastupiteľstva.)  

Tak ako hovorí dôvodová správa, tento materiál je rozdelený do šiestich komplexných 

tabuliek. Tá prvá hovorí o projektoch, ktoré je možné prefinancovať cez systém Národného 

referenčného strategického rámca, teda cez operačné programy, v ktorých Bratislavský kraj je 

oprávneným žiadateľom. Druhá časť sa venuje projektom, ktoré je možné čerpať cez systém 

cezhraničnej spolupráce. Tretia časť cez bilaterálnu spoluprácu; ide o bilaterálne dohody na 

základe Európskeho hospodárskeho priestoru, predovšetkým o finančný mechanizmus 

Nórskeho kráľovstva. Ďalšia časť sa venuje externým zdrojom, ktoré máme záujem čerpať 

z nadačných zdrojov. Ide teda o financie, ktoré sú poskytované formou nadácií, a Úrad 

Bratislavského samosprávneho kraja je tam oprávneným žiadateľom. A posledná časť sa 

venuje projektom, kde Úrad Bratislavského samosprávneho kraja, ktorý nebude vystupovať 

ako žiadateľ a prijímateľ pomoci, ale tým, že sú nesmierne dôležité pre regionálny rozvoj 

a vôbec pre koncepciu, či už je to Bratislavskej integrovanej dopravy, alebo pre projekty, 

ktoré sa týkajú cestovného ruchu, bude v nich vystupovať ako koordinátor. To znamená, že 

jeho úlohou je koordinovať všetky aktivity tak, aby boli úspešne pripravené na predkladanie 

žiadostí o nenávratný finančný príspevok. 

V tej prvej časti by som si dovolila upozorniť na projekty z Operačného programu 

Bratislavský kraj. Je to vlastne operačný program, kde sa najviac odzrkadľujú priority 

samosprávneho kraja, predovšetkým projekty a výzvy, ktoré budú určené na integrované 

stratégie mestských oblastí. Monitorovací výbor ako najvyšší orgán tohto operačného 

programu zasadal v októbri minulého roka a prijal v rámci realokácie, to znamená, v rámci 

presunu financií, rozhodnutie, kde nemalé čiastky financií sa preniesli práve na integrované 

stratégie mestských oblastí. Je to jediná možnosť, kde v území Bratislavského samosprávneho 

kraja v zásade prijímatelia pomoci sú mestské časti, hlavné mesto, okresné mestá 

v Bratislavskom kraji a Úrad Bratislavského samosprávneho kraja, môžu čerpať pomoc na 

aktivity, ktoré sú tak žiadané u nás, a to je oprava verejných budov, to znamená, či už sú to 

školy, či už sú to domovy dôchodcov alebo teda strediská sociálnych služieb, a, samozrejme, 

na regeneráciu verejných priestranstiev. Ja som si dovolila predniesť zoznam možných 

projektov. Ide vlastne o projekty, v ktorých je Bratislavský samosprávny kraj vlastníkom 

majetku, a ide o územia, ktoré spĺňajú kritériá Európskej komisie. Integrované mestské oblasti 

sa týkajú predovšetkým oblastí tzv. zaostávajúcich (ak si to tak môžem dovoliť povedať), ide 



K bodu 2 – Prehľad možností získania externých zdrojov financií pre priority Bratislavského samosprávneho 
kraja na roky 2011 a 2012 (2)  
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o upadajúce oblasti, ktoré nie sú v tejto podobe, ako sa nachádzajú, konkurenčné voči 

ostatnému územiu mesta alebo miest. To znamená, že vykazujú znaky, či už je to otázka 

demografie alebo ekonomickej vyspelosti, či kriminality. To je zoznam, kde bude môcť 

čerpať tak Úrad Bratislavského samosprávneho kraja, na území mesta, hlavné mesto, 

samozrejme, a mestská časť. Na území troch okresných miest, samozrejme, samotné mestá 

a následne Úrad Bratislavského samosprávneho kraja. Dôležitým krokom predtým je prijať 

tzv. stratégie rozvoja, ktoré bude schvaľovať ministerstvo. Predpokladá sa, že ministerstvo 

podporí, a teda výberová komisia podporí štyri takéto stratégie, čiže všetky tie, ktoré som 

vyšpecifikovala, ako keby budú medzi sebou súťažiť a následne v rámci podporených 

stratégií budú schvaľované už jednotlivé napĺňajúce projekty.  

Nebudem pre krátkosť času prechádzať jednotlivo každé územie, ale v zásade v tom 

území, ako som povedala, je záujem spolupracovať so všetkými oprávnenými žiadateľmi, 

vystavať naozaj stratégie, v ktorých sa takpovediac každý z tých žiadateľov nájde, 

a preinvestovať čo najväčšiu mieru finančných prostriedkov. Tak, ako je to naplánované, je 

možné prefinancovať na takto zadefinované územia, ako som vám ich uviedla, ako ich uvádza 

aj Európska komisia, zhruba 5 miliónov eur na jednu..., samozrejme, len zo zdrojov Európskej 

únie, to znamená, ešte k tomu treba ako keby narátať do toho celkového rozpočtu na projekt 

15 %  –  10 %, ktoré dáva štát, a 5 % spolufinancovanie žiadateľov. Čiže sú to nemalé čiastky 

a je to, dá sa povedať, jedna z posledných možností získať finančné prostriedky do 

investičných projektov, do investičných projektov takéhoto charakteru. Je to podľa časového 

harmonogramu, tak ako je prednesený, je to práca, ktorá nás čaká na 2. a 3. kvartál tohto roka, 

nastavenie stratégií, čiže tam budeme naozaj intenzívne spolupracovať tak s hlavným mestom, 

ako aj s mestskými časťami a zasa na území mimo hlavného mesta s okresnými mestami, aby 

sme boli schopní predložiť do leta všetky stratégie následne, aby ministerstvo vedelo vyhlásiť 

výzvy. Čiže to je taký ten prvý najzaujímavejší balík. 

Ostatné časti z pohľadu významnosti projektov v rámci Operačného programu 

Bratislavský kraj..., ide, samozrejme, ešte o dobudovanie systému Bratislavskej integrovanej 

dopravy, kde je teraz vyhlásená výzva a kde bude Bratislavský samosprávny kraj predkladať 

projekt, ktorý vám bude predložený na schválenie na aprílovom zasadnutí zastupiteľstva, na 

technické dovybavenie Železníc Slovenskej republiky, tak, aby mohla efektívne fungovať 

Bratislavská integrovaná doprava. 



K bodu 2 – Prehľad možností získania externých zdrojov financií pre priority Bratislavského samosprávneho 
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Ďalší dôležitý projekt, ktorý je nesmierne významný pre územie a rovnako aj pre úrad, 

je, samozrejme, elektronizácia Bratislavského samosprávneho kraja, kde je momentálne 

vyhlásená výzva a kde Bratislavský samosprávny kraj môže žiadať viac ako 3 milióny eur, 

čiže na poskytovanie efektívnejších služieb občanom prostredníctvom elektronizácie 

samosprávy. 

           Ďalší blok sa týka Operačného programu vzdelávanie a Operačného programu sociálna 

inklúzia. Ide vlastne o dva operačné programy. Ten prvý sa zaoberá v podstate zvýšením 

efektivity a konkurencieschopnosti vzdelávania, kde sa budeme snažiť tak cez svoje školy, 

teda stredné školy, ktorých sme zriaďovateľom, získavať projekty jednak na..., jedna možno 

zaujímavá aktivita je vybavenie, efektívne vybavenie škôl, ale, samozrejme, aj zvýšenie 

kvality výučby, priblíženie výučby viacej k praxi. A, samozrejme, nebudeme zabúdať ani na 

učiteľov, teda vzdelávanie samotných učiteľov, ktorí poskytujú informácie našim žiakom. 

V cezhraničnej spolupráci je najvýznamnejší projekt, ktorý ste už v zastupiteľstve 

schválili. Je to projekt Za mostom. Plynule nadväzuje na projekt, ktorý sme mali teraz 

v zastupiteľstve schvaľovaný – jeho partnerskú dohodu. Je to projekt, ktorý počíta 

s vytvorením nového turistického produktu – cyklotrasy železnej opony.  

Ďalší projekt pripravujeme v spolupráci s Dolným Rakúskom a on má možno taký 

vtipný názov – Komáre. Ale v podstate ide o možnosť prefinancovania postrekov na území 

Záhoria, Moravy. 

Posledný projekt v rámci cezhraničnej spolupráce je z programu cezhraničnej 

spolupráce Slovenskej republiky a Maďarskej republiky a ide vlastne o rovnako zapadajúci 

projekt do celej koncepcie cyklotrás. Ide o vytvorenie cyklotrasy SACRA–VELO. Je to 

vlastne cyklotrasa, ktorá má aj taký podtón a samostatný marketingový produkt – po 

sakrálnych pamiatkach.  

Zaujímavý projekt, ktorý pripravujeme v rámci bilaterálnej spolupráce a v rámci 

finančného mechanizmu Nórskeho kráľovstva, je obnova synagógy v Senci. Samozrejme, 

predchádza tomu získanie synagógy do vlastníctva. Predpokladáme, že by sme na takúto 

aktivitu mohli získať jeden až dva milióny eur. 

Grantový systém ministerstva kultúry: To sú už vlastne nami podané projekty, je to na 

prefinancovanie aktivít, ktoré máme v rámci V4 – Vyšehradskej štvorky. Bude veľká 

prezentácia v Bruseli 21. marca. Čiže to sú aktivity, ktoré sú prefinancovávané cez tento 

projekt. Ďalej sme pripravili projekty, ktoré sa týkajú 10. výročia Bratislavského 

samosprávneho kraja. Je to mapovanie tzv. zabudnutých pamiatok. A takú najväčšiu 
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investíciu alebo investičný projekt cez tento grantový systém pripravujeme predložiť na novú 

výzvu na rok 2012, a to je rekonštrukcia národnej kultúrnej pamiatky Kupeckého dom 

v Pezinku.  

V rámci nadačných zdrojov asi najdôležitejšie projekty sú projekty, kde sa budeme 

uchádzať o rekonštrukciu internátov, tak ako sú uvedené. Ide vlastne o možnosti v rámci 

Ekofondu, kde sa budeme snažiť prefinancovať aktivity spojené so zateplením vonkajšieho 

plášťa, výmenu okien a podobne, aby sme znížili energetickú náročnosť.  

Tak ako som uviedla, sú projekty, kde Bratislavský samosprávny kraj síce nie je 

oprávneným žiadateľom, ale sú nesmierne dôležité pre rozvoj regiónu, a preto v nich 

vystupuje ako koordinátor. Najvýznamnejšie sú tri prestupné terminály v rámci Bratislavskej 

integrovanej dopravy. Ide vlastne zase o investičné projekty, revitalizácie (môžem to tak 

jednoducho povedať) predstaničných námestí, vytvorenie autobusových nástupíšť a, 

samozrejme, aj celej technickej podpory okolo týchto projektov. Tam sú oprávnené naše tri 

okresné mestá. 

A v rámci dobudovania cyklotrás bude vyhlásená výzva v rámci Operačného 

programu Bratislavský kraj, kde prebiehajú rokovania so združením ZOZO, ktoré bude 

oprávnené nielen teda robiť marketingové aktivity ohľadne cyklotrás, ale aj samotnú 

rekonštrukciu päťdesiatich dvoch kilometrov, ktoré sa nachádzajú na území Záhoria. Ide 

vlastne o položenie nového povrchu na cyklotrase pozdĺž rieky Moravy. Nadväzuje to zase na 

projekt Za mostom, čiže je to ucelená investícia. 

To je z mojej strany všetko. Ďakujem veľmi pekne za slovo.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

otváram k tomuto bodu diskusiu. Veľmi mi záleží na tom..., alebo prečo táto 

prezentácia bola možno chvíľu dlhšia, záleží mi na tom, aby sme rozumeli, že aj keď sme 

kraj, ktorý má problém s eurofondmi, čo sa týka čerpania, lebo máme naozaj veľmi zlé 

kritériá alebo, resp. veľmi zle spĺňame tie kritériá na čerpanie v zmysle, že sme relatívne 

bohatý kraj, tak mi záleží na tom, aby to, čo sa čerpať dá, sme čerpať mohli, aby sme naozaj 

presvedčili, že treba kompenzovať tieto výpadky v Bratislavskej župe a aby sme pre ďalšie 

programové obdobie boli schopní čerpať alebo aby sme boli schopní si zabezpečiť ďalšie 

eurozdroje. 
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Nech sa páči, pani poslankyňa Flašíková-Beňová. Potom pán poslanec Ftáčnik. 

Pardon, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. Ja by som ináč pustil dámu dopredu, ale... Nechcem zdržovať, chcem 

v prvom rade poďakovať pani riaditeľke za dobre spracovaný materiál. A v každom prípade 

by som bol veľmi rád, keby sme boli aspoň raz za rok informovaní, aká bola úspešnosť týchto 

projektov. A ozaj držím palce, aby sa vám podarilo čo najviac vybojovať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Flašíková-Beňová. 

 

PhDr. Monika Flašíková-Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem veľmi pekne aj ja, pán predseda. 

Ja by som chcela skutočne oceniť tento veľmi ambiciózny plán. Myslím si, že je tam 

veľa dobrých projektov, a verím, že sa snáď aspoň časť podarí naozaj naplniť a realizovať, 

pretože asi tí, ktorí sa touto témou zaoberajú trocha dlhšie, vedia, že nie všetky projekty, ktoré 

sa predložia, napriek tomu, že sú kvalitné a sú dobré, sú aj potom medzi tými vybranými. 

Každopádne ešte raz by som chcela oceniť, že to bola veľmi dobrá príprava.  

A mám len dve otázky: Akým spôsobom je na to pripravený rozpočet BSK? Pretože 

veľa z tých projektov, ktoré tam boli prezentované, vlastne ich realizácia je predpokladaná 

ešte v tomto kalendárnom roku, priebežne v kvartáloch. A druhá otázka je, že kto je vlastne 

teraz riadiacim orgánom a sprostredkovateľským orgánom pre Operačný program 

Bratislavský kraj po tom, čo zaniklo ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, môžete odpovedať? 
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Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie a riadenia projektov, Úrad BSK: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Možno začnem od konca. Riadiaci orgán zostal vlastne na pôvodnom ministerstve 

výstavby, čiže kompetencie prebralo momentálne nazývajúce sa ministerstvo 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka a sprostredkovateľský orgán je Bratislavský samosprávny 

kraj, jeho odbor SO/RO.  

Samozrejme, k tej otázke, či sú projekty finančne kryté v rozpočte: áno, sú a sú 

v rámci rozpočtových kapitol, ktoré sa týkajú môjho odboru, čiže odboru stratégie a riadenia 

projektov. Je to naplánované tak, ako sú naplánované realizácie projektov, čiže nielen ich 

predkladanie, ale potom aj ich samotná realizácia, pretože, viete, že proces hodnotenia je 

relatívne zdĺhavý a priemerne trvá niekde okolo pol roka, takže tie prostriedky sú rozdelené, 

ich krytie je rozdelené do rokov 2010, 2011 a 2012, s tým, že sa tam ráta aj ich návratovosť  

a systém refundácie. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

S faktickou poznámkou pán poslanec Mach. 

 

RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Len by som chcel spresniť, že kompetencie pôvodného ministerstva výstavby vo 

väčšine oblastí prešli na ministerstvo dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja, ale 

kompetencie v oblasti regionálneho rozvoja sú rozdelené, a rozdelené sú tak, že ministerstvo 

dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja má na starosti stratégiu a implementácia 

regionálneho rozvoja zostala na ministerstve pôdohospodárstva, to znamená, preto tam zostal 

aj riadiaci orgán.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Ftáčnik, nech sa páči, máte slovo. 
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Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, 

chcem oceniť materiál, ktorý sme dostali. Myslím si, že je to dobrý prehľad toho, čo sa 

všetko dá získať. Chcem poprosiť len o dve veci vo vzťahu k tomu materiálu, pretože nemám 

k nemu nejaké pripomienky. Keď budeme rokovať o prioritách, aby sme si ho vlastne spojili 

s tým, čo bolo teraz predložené, lebo materiál hovorí o pokrytí priorít. Aby pri predložení 

priorít bolo jasné, z čoho sa budú financovať, lebo nie všetko sme schopní pokryť fondmi 

Európskej únie alebo inými zdrojmi, ktoré sú externé. Budeme musieť do niektorých 

projektov vložiť aj vlastné peniaze, a to možno v celom rozsahu. Čiže aby pri tých prioritách 

bolo jasné, z čoho to financujeme, aby sme si to vedeli potom tak nejako prepojiť – tie dva 

materiály, lebo tento nám dáva prehľad, čo sa dá získať, ten druhý bude hovoriť o tom, čo 

chceme dosiahnuť, a mali by sme byť schopní povedať, odkiaľ na to získame finančné 

prostriedky.  

Tá druhá poznámka je len taká úsmevnejšia: pozývam autorku materiálu na hodinu 

slovenčiny, lebo je tam jedna hrúbka, a ja vám ju rád ukážem, keď budete mať záujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne, aj za kúsok toho jazykového okienka, aj za rozumný návrh, že 

každé priority by mali mať so sebou svoje...(?), pokiaľ by mali byť splnené dve veci, a to je 

čas a spôsob, ako budú financované. A myslím, že na najbližšom rokovaní zastupiteľstva 

budeme mať podobnú debatu. 

Poprosím, nech sa páči, pani poslankyňa Vášáryová. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne za slovo.  

Tiež by som chcela oceniť tento materiál. Je tam niekoľko zaujímavých vecí. Chcela 

by som upozorniť na Malinovo a na rekonštrukciu záhrady. Chcela by som upozorniť len na 

to, že dnes sa vo svete rekonštrukciám záhrad venuje mimoriadna pozornosť, stáva sa to 

takým kultúrnym fenoménom. Tento park, kde som sa bola minule pozrieť, by sa dal naozaj 

využiť ako taký, povedala by som pilotný spôsob, akým spôsobom vlastne pristupovať 

k rekonštrukciám týchto historických záhrad. 

Čo sa týka modernizácie vzdelávacieho systému, ja by som tam ešte zdôraznila jednu 

vec: My nie sme schopní pristúpiť k modernizácii vzdelávacieho systému, keď sa nebudeme 
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venovať školským knižniciam a ich významu, to znamená, ja by som tie školské knižnice, ak 

môžem poprosiť, vyslovene tam uviedla, pretože dnes už sú spôsoby, ako zmodernizovať tie 

školské knižnice a určiť tomu úplne novú úlohu, úlohu, ktorá je vlastne hodná vzdelanostnej 

spoločnosti. Chcela som len na to upozorniť. 

A veľmi ma potešila tá synagóga, samozrejme. Veľmi. 

Ďakujem pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, slovo má pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja by som mala tiež možno ešte zopár otázok a možno nejakých pár návrhov. 

Neviem, nedočítala som sa v tomto materiáli, ale, myslím, že ste to aj spomínali, ale 

nebolo to tu napísané, že akú čiastku z tých celkových alokovaných prostriedkov na 

jednotlivé programy tvoria tieto projekty, či to už je..., ak by sa nám ich podarilo realizovať, 

či sú to už všetky vyčerpané prostriedky. To by som mala otázku. Alebo či je tam ešte do 

budúcna nejaký priestor finančný, že ešte ďalšie projekty by mohli byť zakomponované do 

týchto jednotlivých programov. 

A potom v podstate také nejaké tri poznámky. 

Som veľmi rada, že sa tam dostávajú projekty zamerané na ochranu kultúrneho 

dedičstva a našich národných kultúrnych pamiatok, ako aj cyklotrasy, len by som sa chcela 

opýtať, že či ste pri návrhu tých konkrétnych projektov vychádzali aj zo zásobníka projektov, 

ktoré zrejme v minulosti sa tu nejako naakumulovali, projekty, ktoré písali aj obce, mestské 

časti, a neboli úspešné, mnohé, napríklad národné kultúrne pamiatky, ktoré sú vo vlastníctve 

samosprávy, majú pripravené projekty, dokonca aj stavebné povolenia a sú neúspešné. Tieto 

objekty nám napriek tomu chátrajú, práve z titulu, že nie sú finančné prostriedky. Možno by 

som navrhovala, keby ste sa spojili s jednotlivými samosprávami v našom kraji a urobili si tú 

databázu nielen zmapovania, ako máte aj v pláne, ale aj toho, ktoré projekty sú tak pripravené, 

že ich máme v šuplíku niekde zašnúrkované a mohli by byť v spolupráci alebo pod 

koordináciou BSK realizované. Konkrétne poznám zopár týchto národných kultúrnych 
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pamiatok, konkrétne vo Vajnoroch máme Ľudový dom, národnú kultúrnu pamiatku, ktorá má 

platné stavebné povolenie, a iste by tie financie pomohli k jej rekonštrukcii. 

Potom podobne sú to cyklotrasy. Cyklotrasy sa vyskytovali vo viacerých programoch 

a prioritách. A tu taktiež by som sa chcela opýtať, či ste vychádzali alebo boli vybraté 

niektoré. Viem zase o pripravených. Konkrétne združenie obcí JURAVA má pripravený 

projekt, ktorého príprava bola financovaná v rámci cezhraničnej spolupráce INTERREG, 

v podstate od roku 2006 sa tento projekt malokarpatsko-šúrskej cyklomagistrály pripravuje. 

A to by možno povedal lepšie pán primátor z Pezinka, neviem či tu je, že v akom štádiu tento 

projekt je, ale je možno pred realizáciou. Či by nebolo možné ho niekde zakomponovať 

a zase, aby si Bratislavský samosprávny kraj zobral za svoje aj tento projekt, ktorý sa teda už 

roky pripravuje, aby sa nejakým spôsobom mohol realizovať.  

A ešte jednu poznámku: Ešte by sme mohli premenovať projekt, ktorý sa volá 

„Komáre“, priorita 2, v rámci dostupnosti a trvalo udržateľného rozvoja, trošku aj ten obsah 

sa mi zdá zvláštny, aby sme žiadali peniaze na postreky proti komárom. To už je nejaké 

opatrenie, samozrejme, v rámci občanov je to vec, ktorá je znepríjemňujúca kvalitu životného 

prostredia, teda kvalitu života človeka, ale myslím si, že v rámci trvalo udržateľného rozvoja 

nie je to ten cieľ, ktorý by sme mali dosahovať, že budeme postrekovať naše chránené 

územia. Tie opatrenia by mali byť komplexnejšie a aj tie aktivity projektu by som..., je to fajn, 

treba to, ale skôr zamerať možno na odstraňovanie povodňových následkov v oblasti 

životného prostredia, kde tých aktivít potom môže byť okrem postrekov, ktoré už sú tým 

nevyhnutným dôsledkom, keď sa teda nepodaria iné opatrenia, ale možno by tam mohli byť 

zakomponované aj troška iné aktivity, a rozhodne by som poprosila premenovať projekt 

Komáre nejako environmentálnejšie a miernejšie. Nejako inak. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

Dám potom vám slovo, ale veľmi, veľmi stručne ja zareagujem ohľadne tých 

záležitostí spolupráce s obcami. Myslím, že to bolo predvčerom, predvčerom sme tu mali 

drvivú väčšinu starostov, ktorí čerpajú z OPBK, resp. ľudí, ktorí sú za to zodpovední vo 

väčších mestských častiach. Kontakt so samosprávou aj po minulom roku, čo sme mali spolu 

toľko výjazdov a skoro všetci z vás na tých výjazdoch aj boli, keď sa týkali príslušných 
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volebných obvodov, kde ste boli zvolení, prináša, že keď ich zavoláme v pracovnej veci, tak 

jednoducho to stretnutie sa uskutoční, kde naozaj, ja som bol prekvapený, chýbal možno 

jeden, maximálne dvaja (aj to mi hovorili, že ešte ten druhý, ktorý sa ospravedlnil, prišiel). 

Čiže naozaj pozornosť na eurofondy je aj na tom území silná, že nepochybujem, že ak 

potrebujeme získať ďalšie informácie, či o kultúrnych pamiatkach alebo k tým cyklotrasám, 

alebo k hocičomu inému, nejaký impulz, tak ja veľmi chcem oceniť, že naozaj starostovia 

spolupracujú so župou, nepotrebujeme si vypisovať žiadne listy, tu sa stretneme alebo 

stretneme sa priamo v konkrétnom okrese, alebo dokonca v konkrétnej obci, či na stretnutí 

starostov v rámci jednotlivých okresov, alebo priamo v obci, ale to čo uvítam, a naozaj 

pozývame pani poslankyne, pánov poslancov, keď nám niečo ušlo, existuje nejaký zaujímavý 

nápad, treba to zaadresovať, treba o tom slobodne rozprávať, a postavíme sa k tomu. Náš 

spoločný záujem, tak ako tu sedíme, a poviem to aj za celú samosprávu, ktorá vlastne v rámci 

celej župy je, je do posledného centa vybrať tie eurofondy, do posledného centa. Naozaj 

máme s tým problémy, nemôžeme čerpať poriadne na školy, nemôžeme čerpať poriadne na 

dopravu, tak tam, kde môžeme čerpať, čerpajme a žiadajme pre budúce programové obdobie, 

aby to bolo spravodlivejšie, nediskriminačné, resp. aj sa uchádzajme o istú formu 

kompenzácie. Však to aj vlastne robíme. 

Barbora, poprosím stručne. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie a riadenia projektov, Úrad BSK: 

Pani poslankyňa, všetky tie projekty vznikli v podstate tak, že jednak vychádzali zo 

zásobníkov projektov a z majetku, ktorý bol nadobudnutý, a tým majetkom myslím aj 

projektové dokumentácie, čo je napríklad projekt synagóga. Samozrejme, projekty, ktoré ste 

vy spomenuli, vie o tom Bratislavský samosprávny kraj, ja som sa rovnako zúčastňovala či už 

župných štvrtkov u pána predsedu, alebo potom som robila samostatné výjazdy na mestá 

a obce Bratislavského kraja. V projekte JURAVA oprávneným žiadateľom je združenie obcí 

JURAVA. Komunikujeme s nimi, evidujeme ich, ale v tomto zmysle sme prijali ten systém 

subsidiarity, že vieme ich viesť, vedieme ich, konzultujú s nami, ale tým, že sú oprávneným 

žiadateľom, a VUC-ka tam nie je oprávnený žiadateľ, sme uprednostnili ten systém, že 

jednoducho bude žiadať JURAVA, pretože je to efektívnejšie. 

Čo sa týka Ľudového domu, áno, rovnako im poskytujeme podporu a Ľudový dom sa 

uchádza už druhýkrát v druhom roku o podporu grantového systému ministerstva kultúry. 
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Minulý rok boli úspešní. Čiže rovnako aj tento projekt si ako keby vedieme, vieme o ňom, 

konzultujeme s pánom starostom, pomáhame.  

Čiže toto boli projekty, kde Úrad Bratislavského samosprávneho kraja vystupuje ako 

žiadateľ, a potom sú projekty, kde boli nejakým koordinátorom, ako som to uviedla, boli to tie 

najväčšie investície, čiže preto boli uvedené, ale aj o tých ostatných projektoch vieme, riešime 

ich, konzultujeme o nich a vedieme ich. 

A ku komárom: Možno nešťastný názov, ale tie aktivity sa predovšetkým týkajú..., 

ono je to pracovný názov, samozrejme, tie aktivity sa týkajú vývoja prostriedku, ktorý je 

práve dovolený na strane Rakúska, a ten prostriedok postreku je prevzatý dokonca z Nemecka 

a práve u nás bol certifikovaný a rieši práve ochranu chránených oblastí, teda tak, aby bol 

dostatočne environmentálny, v tom je to nóvum projektu. Čiže nie je to len také to vykrytie si 

aktivít rozpočtu alebo záťaží rozpočtu, ale zároveň aj aplikácia nového prostriedku, ktorý je 

priamo určený na postrekovanie v rámci chránených území, čo teda luhy a nivy Moravy sú. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Budem rád, keď sa aj v projekte v boji proti komárom budeme podieľať na vývoji 

niečoho nového, ale aj tak poviem..., nevidím tu starostu z Malaciek, ale na Záhorí naozaj 

ocenia, keď tie komáre vyriešime, a už túto sezónu, a budeme sa tým zapodievať tak, ako sme 

sa tým zapodievali minulý rok, a nielen na Záhorí, ale aj na pezinskej strane, koniec koncov aj 

v Bratislave to bude treba riešiť. 

Poprosím, pán poslanec Frimmel. 

 

Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo. 

 

Ja nebudem chváliť pani Mgr. Lukáčovú, lebo toľkí už ju pochválili predo mnou, že to 

by bola potom pyšná. Áno, je to materiál, z ktorého sa dá vyčítať všetko, čo chceme robiť, ale 

keď desaťkrát za sebou budeme chváliť, potom odíde a už si bude myslieť, že niečo lepšie by 

mala robiť, nie?, keď už je taká pochválená.  

A tie komáre, ja sa k tomu vrátim. Mne sa to naopak zdá celkom vtipné a dobré. Však 

ide o to, prečo..., nemusíme skrývať veci za nejaké krycie heslá, pod ktorými nakoniec 
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nájdeme tie komáre. Tak keď je to takto povedané, mne sa to zdá celkom zrozumiteľné 

a jasné. (V reakcii na hlas z pléna:) Ešte po nemecky, áno. 

No a pokiaľ ide o ten materiál, tak mňa celkom zaujala tá posledná oblasť, a to je 

oprava povrchu tej Moravskej cyklotrasy, rekonštrukcia tých päťdesiatich dvoch kilometrov. 

Predpokladám, neviem, či dobre, ale, že sa tá cyklotrasa napojí na ten most, o ktorom sme 

pred chvíľkou hovorili, v Devínskej Novej Vsi. O to viac tá rekonštrukcia má opodstatnenie. 

Len na jedno by som chcel upozorniť. Je tam osadenie drobného parkového mobiliáru – 

smetné koše, lavičky atď. Osadiť smetné koše na dĺžke cyklotrasy 52 kilometrov nie je 

jednoduché, a aj keď sa vytypujú vhodné miesta, chcel by som povedať, že to prináša so 

sebou ďalšie veci, pretože okolo týchto smetných košov vznikajú smetiská. Keď 

nezabezpečíme pravidelné vyberanie tých košov po celej dĺžke, tak onedlho zbadáme, že 

okolo smetných košov, ktoré budú preplnené, vznikajú... Ľudia prirodzene tam dávajú ďalší 

a ďalší odpad a vznikajú smetiská, ktoré sú skôr odpudzujúce, a potom nám tie smetné koše 

neprinesú to, čo si ako o tom myslíme, že to tam pri tej cyklotrase osadíme. Treba nad tým 

uvažovať, a keď teda ich tam dáme, musíme mať peniaze na to, že sa to bude napríklad 

v letnom období, keď bude veľa cyklistov, že sa to bude pravidelne a vo veľmi krátkych 

časových intervaloch vyberať. 

Len toľko som chcel povedať. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za pripomienku. 

Áno, musíme mať na to peniaze alebo musíme mať potom slušnú dohodu s tými 

starostami, ktorých sa to týka, a oni, keď sme predstavovali tento projekt aj iné projekty 

v rámci našich výjazdov, tak som mal taký pocit, že slušne môžeme očakávať, že sa na tom 

dohodneme, lebo máme obrovský záujem, my to veľmi podporujeme. Ale budeme na to dbať, 

lebo rozumiem tomu, že keď tá dohoda nebude, resp. keď s tým vznikne problém, tak ten 

problém bude naozaj na príťaž a ešte to bude horšie, ako keby to tam nebolo. 

S faktickou poznámkou pán poslanec Haramia. 

 

MUDr. Marián Haramia, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem, pán predseda. 
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Ja mám k tomu materiálu len dve krátke slová, že sme veľmi radi, že sa to týka aj 

Záhoria, a tá trasa – rekonštrukcia cyklotrasy tam naozaj prinesie oživenie do regiónu a už 

teraz je to veľmi, veľmi dobre vnímané starostami aj občanmi obcí, ktorých sa to týka. 

A k druhej veci – k tomu názvu – tých komárov. Kto zažil takéto niečo na Záhorí, tak 

tento materiál, ktorý si takto prečíta, ... je hneď každému veľmi jasné, o čo tam ide, a všetci 

obyvatelia budú tejto VUC-ke veľmi vďační za to, že sa toto bude u nás aj riešiť. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím, vážené kolegyne, vážení kolegovia, keďže nikto nie je prihlásený do 

rozpravy, poprosím návrhovú komisiu, aby nám prečítala návrh uznesenia. Samozrejme, ja 

rozpravu uzatváram. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Návrhová komisia nedostala žiadne pozmeňujúce návrhy, a preto predkladá na 

hlasovanie uznesenie tak, ako je písomne predložené s materiálom: Zastupiteľstvo po 

prerokovaní materiálu berie na vedomie informatívny materiál. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené kolegyne poslankyne, vážení kolegovia poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 5.)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené kolegyne, kolegovia, za bolo tridsaťtri poslancov, proti 

nebol nikto, nikto sa nezdržal, traja poslanci nehlasovali. (Prítomných tridsaťšesť.) 

A poprosím, pán Trstenský, pán Guttman a pán Kusý, lebo sme si povedali, že si to 

budeme hovoriť, keď tu niekto nechá kartu, aby sa vrátili naspäť a buď si kartu zobrali, alebo 

potom naozaj si sadli na miesto. 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pani riaditeľka, gratulujem a myslím, že je úplne zrejmé, že tento materiál bol prijatý 

bez ohľadu na to, kto je z akej strany, s veľkým pochopením a rešpektom. 
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Ešte raz ďakujem veľmi pekne. 

 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 3 – Návrh dohody medzi vedúcim partnerom 

a partnerom projektu v rámci programu cezhraničnej spolupráce Slovensko – Rakúsko 

k projektu „Cezhrani čná spolupráca v turistickom destinačnom manažmente Dolné 

Rakúsko – Kraj Bratislava“. 

Máte pred sebou tento návrh dohody. Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby tento 

návrh dohody uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Kolegyne a kolegovia, 

do tretice ešte z medzinárodného súdka. Ide presne o podobný prípad, ako bol bod 

číslo 1, o realizačnú dohodu jedného už schváleného projektu. My sme si v lete minulý rok 

schválili zámer vytvorenia inštitucionálnej siete destinačného manažmentu. Schválili sme si 

spolufinancovanie, dali sme pokyn oddeleniu cestovného ruchu, aby vypracovalo projekt. 

Projekt je vypracovaný. Bol predložený monitorovaciemu výboru, monitorovací výbor ho 

schválil, presne tak, ako bol vypracovaný. Ide tu..., vtedy sme si to vysvetľovali, o založenie 

krajskej organizácie cestovného ruchu, nadviazanie spolupráce so susedmi, predovšetkým 

s Dolným Rakúskom – Niederösterreichische Werbung. Rakúšania sú majstri sveta 

v cestovnom ruchu, chcú sa s nami podeliť o ich vedomosti, takže prečo by sme to nerobili. 

Zasieťovanie tejto organizácie, personálne vytvorenie, takže to sa všetko podarilo, ale znovu 

na to, aby sme to mohli zrealizovať, je tu tá dohoda a ide o to isté, ako na začiatku: chceme si 

byť stopercentne istí, že dodržíme všetky podmienky zákona. Tak preto možnože trocha 

nadbytočne, ale prosíme vás o súhlas k tejto dohode. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 
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Vážené kolegyne poslankyne, vážení kolegovia poslanci, 

poprosím vás, otváram rozpravu k tomuto bodu. Prihlásil sa pán poslanec Ftáčnik. 

Nech sa páči, máte slovo, pán poslanec. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, kolegyne a kolegovia, 

rád podporím tento materiál. Chcem sa len opýtať, že kto je to Niederösterreich 

Werbung GmbH. To je partner. Lebo na našej strane je to kraj, samospráva, a na druhej strane 

nevystupuje Niederösterreich ako krajinská vláda alebo samospráva, ale je tam partner, 

ktorému celkom nerozumiem, a chcem sa len opýtať, že teda čo je to za inštitúciu, aby sme to 

len vedeli. Inak si myslím, že je to veľmi dobrý materiál a rád zaň budem hlasovať. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vidím, že pripravený odpovedať je pán poslanec Stano. Nech sa páči. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

Österreich Werbung je štátna organizácia ako agentúra pre cestovný ruch, ktorá má 

troška iný charakter, lebo je tam aj rakúska obchodná komora ako súčasť tejto agentúry, 

keďže obchodná komora má povinné členstvo v Rakúsku, a v jednotlivých krajoch, teda 

rakúskych krajinách, je vždy takáto organizácia, v ktorej je hlavným členom vláda jednotlivej 

krajiny, ale je tam aj členom rakúska obchodná komora. Čiže je to verejno-súkromná 

spoločnosť, oficiálna. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím aj predkladateľov materiálov, aby pre budúcnosť takéto veci doplnili do 

materiálu ako samozrejmosť, aby sme nemuseli takéto otázky potom riešiť priamo tu na 

zastupiteľstve, aby bolo každému zrejmé, kto si to stiahne z webu, aby tomu rozumel, aby 

nemusel pozerať toto zastupiteľstvo a potom hľadať odpoveď.  
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Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predložila návrh uznesenia, o ktorom budeme hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako je písomne predložené 

s materiálom, to znamená, zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu schvaľuje dohodu... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím, prezentujte sa a hlasujte. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 6.)  

Ďakujem veľmi pekne. Za bolo tridsaťšesť poslancov, zdržal sa jeden. (Prítomných 

tridsaťsedem.)  

Čiže konštatujem, že návrh, tak ako ho predložila návrhová komisia, sme schválili.  

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame do bodu 4 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie. 

Otváram túto rozpravu a poprosím, aby ste sa hlásili, kto má záujem. 

Poprosím, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Vážené kolegyne a kolegovia, 

na stoloch vás čakali tlačivá „Oznámenie funkcií, zamestnaní, činností...“ podľa 

zákona 357/2004. Poprosil by som všetkých, aby tomu venovali patričnú, najmä termínovú 

pozornosť. Máme tam dva termíny – do 31. marca a do 30. apríla. Buďte takí dobrí, aby ste 

stihli v rámci svojich časových povinností, ktoré máte, aj tieto termíny, aby sme nemali potom 

v komisii problém vyhodnocovať nejakých oneskorencov.  

 



K bodu 4 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie   
 
 

 
 

Zápisnica z X. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 11. marca 2011 

23

Pokiaľ niekto už tieto tlačivá odovzdal, tak nechajte ich na stole, úrad ich pozbiera 

a ostanú na budúci rok, aby sme šetrili lesy.  

A druhú vec by som chcel – poďakovať tak predsedovi samosprávneho kraja, ako aj 

pánovi primátorovi, lebo..., rozmýšľal som, či to urobím na mestskom zastupiteľstve alebo tu, 

ale tu sa nachádzajú obidvaja veľkí muži Bratislavy, a chcem im poďakovať za veľmi 

excelentnú prípravu Bratislavského bálu. Mnoho ľudí to kvitovalo, túto spoluprácu, boli tam 

niektoré nové prvky, bolo to veľmi pekne a dobre pripravené, takže komu česť, tomu česť, ale 

obidvom sláva! 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja by som tiež chcel podčiarknuť, ak si chceme ušetriť také nepríjemné rokovanie, ako 

sme mali minulý rok, ohľadne majetkových priznaní, ohľadne malých dátumov, malých 

posunov a potom veľkého vysvetľovania tu na pléne, poprosím, buďme tento rok naozaj 

dôslední, aj my budeme cez náš aparát na to upozorňovať, aj takto, poprosím, pán Šramko, 

aby ste to ešte pripomínali, prípadne, ak treba niečo, naozaj dali aj nám signál. A naozaj 

postarajme sa, je to záležitosť, ktorú každý chce, každý vie, že ju má urobiť, každý to 

nakoniec urobí, ale je úplne zbytočné sa tam dostihovať(?) a proste pre nejaké oneskorenia 

potom si tu vysvetľovať všetko priamo na zastupiteľstve.  

A teda, samozrejme, ďakujeme za poďakovanie. 

Poprosím, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo.  

Pán predseda, ja som rozbehla také svoje individuálne verejné stretnutia s občanmi 

v mojom volebnom obvode a vzišlo z nich zopár otázok na župu, na ktoré som nevedela 

odpovedať, tak ich prednesiem, ale podám ich aj v písomnej podobe, aby som prípadne mohla 

dostať odpoveď a následne na ďalšom stretnutí ľudí informovať.  

Týka sa to troch dotazov na objekty našich stredných škôl v Rači:  

K Strednej odbornej škole na Hlinickej je dotaz od občanov, že v škole sa nachádza 

telocvičňa aj zelený školský dvor. Podľa informácií od týchto ľudí sa telocvičňa ani školský 

dvor neprenajímajú, nie sú k dispozícii verejnosti. Tak sa chcem spýtať, aké je možné využitie 
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týchto objektov pre verejnosť. Je to v takom našom výhľade, aby sme školské dvory otvorili, 

tak by som bola rada, keby sme možno niečo s týmto urobili.  

Podobne je to aj na Gymnáziu Hubeného, kde sa otváral nový zrekonštruovaný 

školský dvor. Je tam prevádzka aj v mimoškolských hodinách, avšak dotaz od ľudí bol, že či 

by bolo možné tam vyčleniť aj nejaké hodiny pre širokú verejnosť, nielen pre organizované 

kluby. Taktiež by som bola rada, keby sme sa nad týmto zamysleli, možno aspoň pár hodín 

večer alebo cez víkend, nejako to zorganizovať. 

Potom troška taká nepríjemná otázka na objekt knihovníckej školy. Tam boli dva 

postrehy, že v školskom areáli sa nachádza nejaký veľký topoľ, ktorý je súčasťou 

stromoradia, kde tie topole sa nachádzajú mimo nášho areálu, ale jeden z tých topoľov 

ohrozuje objekty aj ľudí pri plote, padajúce konáre ohrozujú teda majetok aj ľudí. Tak by som 

chcela poprosiť, tento strom, ktorý je v našom areáli, či by sa mohol dať orezať. A potom 

taktiež poznámka na školskú jedáleň v tomto areáli, ktorá podľa informácie od týchto ľudí je 

zanedbaná, zatvorená. V minulosti sa plánovalo, že by tam mala byť aj vývarovňa pre 

seniorov, ale že v súčasnosti sa odtiaľ teda šíria potkany a podobne, čiže či vieme o tomto 

stave, resp. aké plány má župa s týmto objektom. 

Čiže to sú také tri občianske otázky. 

A ja by som chcela položiť otázku, ktorú opakovane predkladám. Je to dotaz na 

obstarávanie generelu dopravy: kedy ho obstaráme, v akom je to štádiu? A tiež by som 

poprosila, keby som mohla dostať písomnú odpoveď. 

Takže predložím ich ako písomné interpelácie. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne, pani poslankyňa. 

Samozrejme, dáme na to písomnú odpoveď. A takisto pri tvorbe zadania toho generelu 

dopravy budete. A my teraz urobíme všetko pre to, aby sme tie termíny, ktoré máme 

naplánované, aj tu s pánom kolegom Bertom aj s ľuďmi, ktorí to majú na starosti v rámci 

územného plánu, dodržali. Vieme, že to je problém, a je to veľký problém, dokonca možnože 

väčší, ako sa bežne o tom súdi, lebo naozaj rieši to problémy, ktoré sú nielen vo Vajnoroch, 

v Rači, ale aj v Chorvátskom Grobe, ale aj inde. Musíme naozaj udať tón, lebo bez dopravy, 

ak sa spustí znova tá výstavba, je to šialené. Ja tomu veľmi dobre rozumiem, chodíme tam 

často. Dáme na to odpoveď, lebo viem, že tam v behu(?) niektoré procesy sú. To, o čo 
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poprosím aj vás, aj ostatných členov príslušnej komisie, je maximálna súčinnosť. Maximálna 

súčinnosť. A naozaj aj verejné podnety aby boli do toho zapracované. Na tie ostatné 

záležitosti odpovieme. Ja teda nie celkom dobre verím, že niekde nám po školách chodia 

potkany, asi by sme o tom vedeli. Ale tu stačí naozaj dvihnúť telefón, netreba čakať na 

zastupiteľstvo, netreba riskovať epidémiu, stačí dvihnúť telefón, zavolať riaditeľovi úradu, to 

sa do pár minút začne riešiť u nás na odbore školstva. Čiže, ak máme niečo takéto alarmujúce, 

tak potom naozaj konajme. 

Nech sa páči, pán poslanec Fitz.  

 

Mgr. Peter Fitz, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

Pán predseda, páni poslanci, ja by som chcel len v krátkosti, tak isto podám to 

písomne, poprosil by som len informáciu. 

Na poslednom rokovaní Rady školy Obchodnej akadémie v Pezinku nás pán riaditeľ 

informoval, že finančné zdroje, ktoré mu prichádzajú (neviem, v akom je to teraz stave, to 

bolo v januári), mu nebudú stačiť na prevádzku školy, na základné náležitosti na celý rok. 

Poprosil by som, aby ste sa na to pozreli, prípadne, či sa tam nedeje nejaká iná chyba z jeho 

strany. Prosím o preverenie.  

A taktiež by som požiadal, pokiaľ by to bolo možné, na ďalšie zastupiteľstvo nám 

predložiť nejakú finančnú analýzu prezentácie Bratislavského samosprávneho kraja na 

poslednom veľtrhu Slovakiatour. Viem, že bola táto výstava, zaujímalo by ma, ako aj 

samosprávy z nášho Malokarpatského regiónu, teda za akých podmienok je možné prípadne 

so župou sa do budúcna dohodnúť na tejto spoločnej prezentácii. (Pozn. zapisovateľky: 17. 

ročník veľtrhu cestovného ruchu ITF Slovakiatour sa konal 20. – 23. 1. 2011 v bratislavskej 

Inchebe Expo Aréne.) 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Čo sa týka tej spoločnej prezentácie, však práve na tom to bolo založené, že ideme do 

ďaleko väčšieho šetrenia, neprezentujeme samotný kraj, ale prezentujeme ho v spolupráci so 

samosprávou, čiže ja poprosím, aby sme niečo krátke vypracovali a dokonca, ak to bude 

vhodné, však vy ste takisto starosta, aj viacerí z vás, tak potom to predostrieme tým starostom 
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všetkým, zaraďme to ako štandardný bod, zaraďme to ako nejaký bod, toto stretávanie so 

starostami, a keď sa to ujme, lebo ja som tie odozvy mal len dobré na Slovakiatour, tak to 

takto spravme. 

Ešte poprosím pána riaditeľa. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Odpoviem vám k tým školám: V podstate v decembri sme schválili rozpočet, kde boli 

jednotlivé školy narozpočtované, z ministerstva školstva nám prišli normatívy v januári, my 

sme tie normatívy prerozdelili na jednotlivé školy a tento týždeň prebiehali rokovania 

s jednotlivými riaditeľmi. Neexistuje ani jedna škola, že by proste nedokázala spĺňať svoje 

aktivity a náklady, bez toho, že by sme jej nepomohli. Tie rozpočty sú spravené tak, že tento 

rok sme spravili nové kritériá, aby sme ich dokázali kontrolovať a hneď keď vidíme, že 

niektoré školy nedokážu platiť, tak proste im pomáhame, lebo tam sú rôzne náročnosti, hlavne 

tie energetické. Čiže určite nemôže byť, že pán riaditeľ..., a keby niečo bolo ako..., mne nikto 

nevolal, všetci riaditelia majú na mňa kontakt, a proste, okamžite keď je nejaký problém, 

riešime ho, okamžite, keď je problém, nám volajú z plynární, z elektrární, máme takéto 

priame linky. Čiže toto nemôže byť... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

S faktickou poznámkou pán poslanec Fitz, nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Fitz, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ja by som len na toto chcel reagovať, lebo na rade nás informoval pán riaditeľ školy, 

že mu mesačne údajne z prevádzkových nákladov chýba okolo 1500 eur. Tak preto to dávam 

do pozornosti, aby sme sa na to pozreli. A, samozrejme, na pána župana, čo sa týka 

prezentácie samosprávneho kraja, samosprávny kraj aj obce majú zato, že by mal byť 

prezentovaný ako jeden celok, bolo by naozaj dobre do budúcna, aby sa to zjednotilo. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, ešte sa prihlásil pán poslanec Pomichal. 
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Ing. István Pomichal, PhD., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Vážený pán predseda, vážení kolegovia, 

ja by som chcel upozorniť na jednu vec, ktorá sa v podstate týka každej školy, že na 

školách, kde je voľba riaditeľa, tak pred tou voľbou dochádza k veľmi zaujímavým 

praktikám, ... aby sa v praxi ujal taký zvyk, že budeme pozývať na školskú radu, kde je voľba 

riaditeľa, doporučeným listom. Totiž bol prípad, je podozrenie, že člen školskej rady nebol 

pozvaný, napríklad pri voľbe riaditeľa v Ivanke pri Dunaji, a tie pozvánky prichádzajú tak, že 

hlasy sa manipulujú, je tam potom napätie. Takže bol by som rád, keby sme sa uzniesli 

nejakým spôsobom na budúcnosti, aby na také aktivity, kde školská rada volí riaditeľa, boli 

členovia školskej rady pozvaní oficiálnou cestou – doporučeným listom. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Tu mi hovorí riaditeľ, že to nie je problém. A ja si ale myslím, že čo sa týka toho 

pozývania ako takého, tak je to aj vecou ostatných členov školskej rady, a ak by sa malo niečo 

takéto opakovať, tak ja nemám s tým problém to ako župan hneď zrušiť a urobiť ešte raz. 

Jednoducho ja tu nebudem trpieť takéto manipulácie. Treba s tým za mnou prísť a jednoducho 

keď niekto nie je schopný urobiť u nás poriadne..., vyhrať konkurz, alebo hocijaké 

podozrenie... Vy ste tu poslanci, vy ste tu naozaj ľudia, ktorí sú najvyššie zodpovední, treba 

za mnou prísť a treba urobiť okamžite poriadok. To má vždy konkrétne mená, nie je ťažké 

vypátrať, kto za čím stojí, však zasa nie sme úplne ľudia, ktorí by sa nevedeli správať v tomto 

prostredí, a poriadok si urobíme veľmi rýchlo a veľmi radi. 

Nech sa páči, pán riaditeľ. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ešte jednu vec k tým školským radám: 

My sme si spravili analýzu našej účasti alebo účasti ľudí, ktorí sú delegovaní týmto 

zastupiteľstvom v školských radách. Je to dosť zlé. Poprosím vás, ja viem, že tým, že z dvoch 

išli na štyroch členov, pokiaľ sú v školských radách, sú rady škôl, kde by ste nechceli byť, 

treba to dať vedieť a proste tam delegujeme niekoho iného. Pretože potom napríklad také 

problémy, ako hovorila pani poslankyňa Zemanová alebo pán poslanec Fitz, proste nemôžu 

byť. Lebo keď sa chodí na školské rady, my odozvu zo strany vás ako poslancov, resp. 
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delegovaných ľudí máme a okamžite problémy riešime, či už je to možno problém v nejakej 

jedálni, nejaký neporiadok na dvore atď. Nie každý riaditeľ je zodpovedný, hej?, to my už za 

toto obdobie vidíme, že nie všetci riaditelia sú..., nedajú sa porovnávať. Čiže poprosím vás, 

pokiaľ nemáte záujem o niektoré školské rady, budeme radi..., buď tam delegujeme ľudí, ktorí 

tam budú chodiť, lebo druhá vec je, školské rady sú silné, snažíme sa s nimi komunikovať, 

aby takéto veci..., každú voľbu riaditeľa školy sa proste snažíme úzko sledovať, aby sa tam 

takéto niečo nestalo. Čiže hneď keď budete mať pocit, že tam takéto niečo je, tak okamžite 

nám dajte vedieť. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Stano s faktickou poznámkou. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Moja aktivita zúčastňovať sa školských rád klesala primerane tomu, ako som sa 

konfrontoval s tým, ako sa pripravujú a ako prebiehajú. To znamená, keďže som sa už dvakrát 

ozval na odbor školstva, tak to poviem aj teraz, lebo to asi súvisí. Nemáme vo väčšine 

prípadov materiály vopred takmer žiadne. A v tých vážnejších veciach, boli voľby riaditeľov 

v minulom školskom roku, tak prvýkrát som sa stretol s tým, že keď som chcel nahliadnuť, 

kto sú kandidáti, a teda vidieť nejaké životopisy, tak mi bolo umožnené po príchode si ich 

prelistovať. Keď som sa spýtal, prečo sme ich nemohli dostať skôr, bolo povedané, že to bolo 

zakázané z nášho odboru, a potom som si to vykomunikoval na odbore. Potom, keď som išiel 

na ďalšie rokovanie rady, zase sme nič nedostali. Aby si tam členovia, keď sa stretnú, začali 

listovať a nechali kolovať jeden materiál, jedno pare, však to je nemysliteľné, aby sme sa 

s tým potom zoznamovali a nemali možnosť ani vopred si niečo zistiť. Čiže to je jedna vec. 

A druhá vec: Rovnako som na nejakej škole povedal, odpísal na mailovú pozvánku, že 

rád prídem, keď budem vedieť, o čom budeme rokovať. Nič mi neprišlo, tak som nešiel.  

Takže myslím si, že treba sa aj trocha formálnejšie k tomu postaviť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy. 



K bodu 4 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie   
K bodu 5 – Záver  
 

 
 

Zápisnica z X. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 11. marca 2011 

29

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

veľmi pekne ďakujem, že ste si urobili čas. Ďakujem za spoluprácu a teším sa na 

ďalšie riadne stretnutie v apríli.  

Prajem vám všetko dobré. 

(Ukončenie o 10:11 h.) 

x x x  
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